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írásbeli kérdés

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér Lászl ó

az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7, cikk (2) bekezdése, valamint az Országgy űlésrő l szóló 2012 . évi
XXXVI. Törvény 42.* (8) bekezdése, továbbá az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014, (11 .24.) OGY határozat 124. §-a a alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani
Varga Mihály Nemzetgazdasági Minisztériumot vezető miniszter úrhoz

ar Nemzeti Üdülési Alapitványnál keletkezett közpénz sorsa? "

Tisztelt Miniszter Úr!

A ma hatályos törvény értelmében a Magyar Nemzeti Üdülési Alapítvány jogosult a z
Erzsébet-utalványok kibocsájtására . A forgalomba hozott Erzsébet-utalványok az SZJ A
törvény alapján kedvezően adóznak, ezzel jelentős adóbevételtől esik el a költségvetés .
Ugyanakkor, ami a költségvetésb ől kiesik, az az Erzsébet-utalvány forgalmazójánál pozití v
eredményként megjelenik . Most nem is ennek az átengedett közpénz jogosságáról és nem i s
az Európai Bíróság 2016. február 23-án meghozott elmarasztaló döntése után kialakul t
helyzetről szeretném kérdezni a Miniszter Urat. Arról szeretnék információt kapni, hogy
miként kezelte, mire fordította az MNÜA illetve az általa alapított gazdasági társaság, maj d
az általa alapított újabb alapítvány a kedvező adózás következményeként keletkezett
eredményeket . Az ismert, hogy az elmúlt évek alatt az MNÜA által közvetlenül vagy
közvetve létrehozott sok-sok kölcsönös tulajdonlások révén keletkezett gazdasági társaságo k
által kezelt pénzek, a kapcsolt vállalkozások szövevényében ide-oda utalgatott pénzek i s
közpénzek, Az Alkotmány Bíróság döntése után már mindenki által is kötelez ően is tudjuk -
a közpénz nem veszítette el közpénz jellegét .

A sajtóból szerzett információk és a szakért őink számításai alapján az MNÜA 2014 -
ben 140 milliárd forint értékben bocsájtott ki Erzsébet-utalványt . A vásárláskor az
intézmények által fizetett 2,5 százalékos kezelési költség, a felhasználáskor a szolgáltató k
által fizetett 5 százalékos jutalék mellett, a fel nem használt 20 százalékos utalványértéke t
figyelembe véve kb. 14 milliárd forint eredmény keletkezett az MNÜA hoz kapcsolhat ó
gazdasági társaságoknál, közreműködő szervezeteknél, alapítványoknál . Tehát összesen 1 4
milliárd forint eredmény, azaz profit, azaz haszon .

Azt is tudjuk, hogy az MNÜA és a költségvetés közel 6 milliárd forintot fordította k
az Erzsébet program finanszírozására . Az MNÜA forrásaként 3 milliárd és 3 milliár d
költségvetési kiadás . Tehát összesen 6 milliárd forint támogatás .

A fentiekből könnyen kiszámítható, hogy az MNÜA-nál, illetve gazdaság i
érdekeltségeinél évente több mint 10 milliárd forint közpénz keletkezett . Ennek az évi több



mint 10 milliárd forint sorsáról szinte semmit nem tudunk . Sem az írásbeli kérdéseinkre
kapott titkolódzó válaszokból, sem a gazdasági társaságok mérlegekb ől, sem az alapítványo k
beszámolóiból nem tudhatjuk meg a szabályos, a törvényeknek megfelel ő gazdálkodás
helyességét.

Kérdezem a Tisztelt Miniszter Urat, hogy :

I.)Az MNÜA 2010 . január elsején meglév ő részvényei miként változtak 2014. december 31 -
ig?

2.) Az MNÜA 2010. január elsején meglévő ingatlanjai milyen mértékben változtak 2014 .
december 31-ig? (Milyen jogcímen, és mikor történtek a változások? )

3.) Az MNÜA, illetve tulajdonában, továbbá alapítása alatt álló szervezetek 2010 . január elsej e
után hány közbeszerzési eljárást írtak ki?

4.) Mi lett az Erzsébet-utalványok forgalmazása után keletkezett, az Erzsébet program
költségei levonás után maradt évi több mint 10 milliárd forint sorsa ?

5.) Felülvizsgálják-e az MNÜA alapítói az alapítvány azon helytelen gyakorlatát, mely alapjá n
arra hivatkozva, hogy nem közpénzről van szó, 2010 után rendre elhárították a cégei ,
alapítványai gazdálkodásaival kapcsolatos kérdéseket ?

Budapest, 2016. április .2 4 ,

Várom megtisztelő válaszát!

Lukács o
(MSZP)

országgyűlési képviselő
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